
Politisk innspill i forbindelse med Stortingsmelding om villrein. 

Det er tre store utfordringsområder vi ser her i Oppdal


1. Grensesnittet mellom et aktivt beitelandbruk i villreinens leveområde og hvordan det 
påvirker villreinstammen.  

Mye tyder på at sambeite bufe og villrein rent topografisk og botanisk er forbundet med få eller 
ingen problemer, kanskje bare fordeler. Det som er utfordringsbildet er parasitttrykket mellom sau 
og villrein. Dette gjelder spesielt Knutshøområdet. Dette er lokalisert til saltsteinplassene. 
Utmarksbeitenæringa i Oppdal er, og vil i framtida være en svært viktig del av landbruket og med 
det matsikkerheten vår. Det er derfor viktig at det settes inn tiltak for å løse disse problemene, før 
vi står i en åpen interessekonflikt. Landbruksnæringa må aktivt taes med inn i løsninga av dette 
utfordringsbildet.


Her er noen viktige momenter


• Klarlegging av smitteveier

• Plasseringsstrategi for saltstein

• Fjerne tilgjengelighet for villrein til saltstein - finne gode løsninger

• Antiparasittbehandlingsstrategi for sau i villreinenes leveområde for å eliminere smitteveier

• Sammenligne flere nasjonale områder med de samme utfordringene

• Sammenligne problemstillingene, og se på forskjellene mellom tamrein og villrein 


2. Fritid og turistbasert ferdselstrykk i spesielt sårbare områder. 

Dette er nok en av de største utfordringene vi har. Det visualiseres best med den godt kjente 
situasjonen rundt Kolla og Stroplsjødalen med massiv ferdsel for å se på moskus.


Her er noen viktige momenter 


• Tydelig og målrettede tiltak rundt ferdsel i området Kolla/ Stroplsjødalen

• Begrense tilgang på vei til utfartspunkter for vårskiturer inn i sårbare områder for villreinen ( eks, 

Sæterfjellet)

• Begrense tilgangen på veinettet spesielt på Knutshøsida til å kun å gjelde rettighetshavere i 

sårbare perioder, med kompensasjonsordninger for inntektstap i veilagene

• Regulere bruken av kite og elsykkel i det som er definert som villreinens leveområde.

• Informasjon og opplæring i «reinvettregler» til alle brukere/ gjester i villreinens leveområde.

• Være restriktiv med motorisert ferdsel vinterstid i sårbare perioder. Dette må faglig begrunnes 

for å få lojalitet

• En tydelig markedsføring og informasjonsstrategi som styrer ferdsel og volumet av denne.

• Begrense allemannsretten i spesielle områder i spesielt sårbare perioder


3. Plan, areal og byggesaker med direkte og indirekte påvirkning på villreinen og dennes 
leveområde. 

Vi har tre områder i villreinfjellet med regulær hyttebebyggelse, som er utfordrende i plan areal og 
byggesaker. Tjønnglupen, Orkelsjøen og Snøfjelltjønnin. 

Økt antall fritidsinnbyggere i Oppdal generelt gir indirekte mer ferdselstrykk  inn i villreinarealer

Kommuneplanens arealdel er et statisk dokument over en definert tidsperiode, og med det er den 
vanskelig å tilpasse ny og oppdatert kunnskap

Naturmangfoldplanen, som er temaplanen til Oppdal kommune hvor villreinen har sin plass, er ute 
på høring men ikke formelt vedtatt, og dermed ikke innarbeidet som verktøy i 
beslutningsprosesser.


Her er noen viktige momenter




• Utbygging og båndlegging av områder til utbygging må vektlegge villreinen i betydelig grad i 
plan og byggesaker


• Enkelttiltak i de sårbare områdene inne i fjellet må håndteres med villreinproblematikken i fokus.

• Naturmangfoldplanen må gis tyngde i saksbehandlingen når den er på plass

• Arealstrategien i Kommuneplanens samfunnsdel må ha villreinens problemer som et av sine 

fokusområder

• Ny, godt dokumentert og tilgjengelig kunnskap må vektlegges tungt i bygg og arealplansaker.

• NML§§ 8-12 må vektes tyngre i saker hvor konsekvensene for villreinen er åpenbart store.


Til slutt vil vi si at dette er en utfordrende situasjon for et lite lokalsamfunn som Oppdal. Derfor er 
det viktig at lokalkunnskap og lokaldemokratiet er en viktig del av alle de prosessene som nå skal 
ivareta villreinen. Vi prøver nå fortvilet å legge forholdene til rette for en 10.000 år gammel 
villreinstamme som virkelig sliter. Da må avgjørelsene som taes være basert på en god 
kombinasjon av solid fagkunnskap og praktisk lokal erfaring. 


Villreinjakta er meget viktig for forvaltning av villreinstammen. 

Det viktigste enkeltelementet i forvaltningen av villreinen er nok jakta. Villreinjegerne er et helt 
essensielt verktøy i forvaltningen av villreinen. Kunnskap hos jegerne, informasjon om stammens 
tilstand gitt av jegerne, er alle viktige elementer. Det er også viktig å optimalisere forholdene for 
jegerne. Da sikrer vi kvaliteten på avskytinga, samtidig som jegerne blir ivaretatt.


Med disse  innspillene ønsker vi dere lykke til med arbeidet videre, og håper på et konstruktivt og 
godt samarbeid med oss i Oppdal kommune, som både har og føler ansvar for en presset 
villreinstamme
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